
cena 10 santīmu

numurā:
Deju svētku atskaņas (2. lpp.)
Iesvētīta Tilderu kapliča (2.lpp.)
Puķzirnīšu karaļi -Valdis DUBOVSKIS UN Mārtiņš 
MALTENIEKS (3.lpp.)

domes ziņas
Domes lēmumi

17.06.1998
Domes lēmumi

17.06.1998

Nr. 182
Par izmaiņām īres un komunālo maksājumu norēķinu kārtībā.

Pamatojoties, ka Rīgas gāze, Latvenergo, kā arī citi pakalpojumu 
sniedzēji pieprasa priekšapmaksu vai arī norēķinu par tekošo mēnesi 
līdz 20. datumam, un, lai varētu laikus pildīt līgumsaistības ar komunālo 
pakalpojumu sniedzējiem, 
dome nolēma:
1. Uzdot pašvaldības uzņēmumam Dzīvoklis no 1998. gada augusta 
ieviest īrniekiem šādu norēķinu kārtību - par īri un komunālajiem 
pakalpojumiem jānorēķinās līdz tekošā mēneša beigām.
1.1. Ieteikt pārējiem dzīvojamā fonda vadītājiem un īpašniekiem 
ieviest iepriekš minēto norēķinu kārtību.
2. Dzīvojamā fonda īpašniekiem, apkalpošanas organizācijām (namu 
pārvaldēm un uzņēmumiem) un pārējiem siltumenerģijas patērētājiem, 
lai saņemtu siltumenerģiju, jāveic avansa maksājumi ne mazāk kā 
mēneša vidējā patēriņa apmērā.
3. Noteikt ar 1998. gada 1. oktobri īres un komunālo pakalpojumu 
maksājuma kavējuma sodu - 0,15% par katru nokavēto maksājuma 
dienu.
3.1. Uzdot Salaspils pilsētas domes Dzīvokļu saimniecības komitejai 
izstrādāt līdz 15.07.1998. maksājumu kavējuma soda aprēķina kārtību.

Nr. 183
Par Rīgas rajona pašvaldību darbinieku 2. vasaras sporta spēlēm.

Dome nolēma:
1. Atbalstīt Rīgas rajona organizēto pašvaldības darbinieku 2. vasaras 
sporta spēļu pasākumu Salaspilī 1998. gada 1. augustā.
2. Sporta spēles organizēt Doles salā.
3. Norīkot sporta spēļu orgkomiteju šādā sastāvā:
- priekšsēdētājs - Juris Putniņš 

locekļi:
- Daina Lasmane
- Edgars Konstantinovičs
- Ēriks Miķelsons
- Vanda Bārtule
- Pēteris Indāns
- Aivars Grebežnieks
4. Norīkot pārstāvi no Salaspils pašvaldības puses spēļu organizēšanai 
E. Konstantinoviču.

Nr. 186
Par maksas pakalpojumiem Salaspils memoriālā.

Izskatījusi Salaspils memoriāla direktores iesniegumu, dome nolēma:
1. Atļaut memoriāla direktorei (vai ar direktores atļauju) vadīt 
organizētas ekskursijas Salaspils memoriālā.
2. Noteikt ekskursiju izcenojumus:
- grupas līdz 10 personām no LV - 2 Ls par ekskursiju;
- grupas līdz 40 personām no LV - 5 Ls par ekskursiju;
- ārvalstu grupas līdz 10 personām - Ls 10 par ekskursiju;
- ārvalstu grupas no 10 līdz 40 personām - Ls 20 par ekskursiju.
3. Uzdot Salaspils memoriāla direktorei izstrādāt Salaspils memoriāla 
apmeklēšanas noteikumus.

Nr. 187
Par grozījumiem Salaspils sabiedriskās kārtības noteikumos.

Izskatot Rīgas rajona PP 26.05.1998. vēstuli nr. 3135/0-2035 un 
pamatojoties uz LR Administratīvo pārkāpumu kodeksu, dome nolēma:
1. Izdarīt grozījumus domes 21.05.1997. lēmumā Nr. 14 Par Salaspils 
pilsētas ar lauku teritoriju sabiedriskās kārtības noteikumiem un izslēgt 
10., 12., 18., 22., 23., 33., 34. pantus.
2. Lūgt Rīgas rajona PP nodrošināt likuma Par policiju 3. panta 
noteikto valsts policijas funkciju izpildi un novērst APK paredzēto 
likumpārkāpumu izdarīšanu Salaspils pilsētā ar lauku teritoriju.

( Turpinājums 2. lpp.)

vasaras brīvdienas

Mērķis - laimīga sejiņa
Ienākusi Salaspils sākumskolā, izdzirdēju skanīgu dziesmiņu, 

ieraudzīju jautru bērnu pulciņu, kuri dungoja līdz melodiju un jautri 
sita plaukstas. Viena no audzinātājām turēja rokās mazu puisēnu, 
un tikai tad es atskārtu, ka manā priekšā nebija visparastākā bērnu
dārza grupiņa, bet biju ienākusi mūzikas stundā, kurā tika apmācīti 
bērni ar speciālām vajadzībām. Tik daudz, tik jauki, tik laimīgi...

Salaspils sākumskolā no 29. jūnija līdz 10. jūlijam norisinās 
bērnu ar speciālām vajadzībām (bērnu invalīdu) vasaras nometne. 
Tuvāk par nometni, bērniem un viņu vecākiem pastāstīja Sociālās 
palīdzības dienesta vecākā speciāliste un vasaras nometnes 
organizētājā Andra DĀRZNIECE.

- Kā radās ideja par nomet
nes veidošanu bērniem ar spe
ciālam vajadzībām? ...

- Ideja radās pagājušā gada 
ziemā. Es sāku apsekot ģimenes, 
kurās bija bērni ar speciālām va
jadzībām. Pie manis pēc palī
dzības vērsās daudz šāda veida ģi
meņu. Mērķis bija padarīt šo bēr
nu un viņu vecāku dzīvi intere
santāku, radīt kopīgus vaļas
priekus, nodarbināt, jo vasarā 
Salaspilī diemžēl nenotiek se
višķi daudz pasākumu. Doma bija 
apvienot ģimenes ar līdzīgām 
problēmām, ļaut iepazīties gan 
bērniem, gan vecākiem.

Ideja pārtapa realitātē pagā
jušajā vasarā. Šogad nometne no
tiek jau otro gadu, jo bija labas at
sauksmes gan no bērnu, gan ve
cāku puses. Ziemā vecāki nāca un 
vaicāja, kad būs nometne.

- Nometne ilgst divas nedē
ļas, tas ir diezgan ilgs laiks. Kā 
jūs to piepildāt?

- Man ir ļoti laimējies, jo Sa
laspils sākumskolā strādā tiešām 
profesionāli audzinātāji, kuriem 
nav svešas Valdorfa metodes.

Jau mēnesi iepriekš kopā ar 
skolotājiem izplānojām katru die
nu, nodarbības, kas notiks lietus 
gadījumā, ekskursijas. Mēs vei
dojam programmu, kurā iekļautas 
visdažādākā veida aktivitātes, kā, 
piemēram, māla podu krāsošana, 
zīda apgleznošana, spēļu spēlē
šana, dziedāšana un visdažādākās 
ekskursijas.

- Vai visi bērni, kuri atrodas 
nometnē, ir no Salaspils?

- Jā, viņi visi ir mūsu pašu bēr
ni, kuri dzīvo Salaspilī vai lauku 
teritorijā.

- Pagājušajā gadā nometnē 
bija 16 bērnu, bet šogad skaits 
gandrīz dubultojies. Kā jūs pati 
izskaidrojat šo rādītāju?

- Es domāju, ka šis pasākums ir

kļuvis populārs bērnu un viņu 
vecāku vidū. Ziemā, piemē-ram, 
nāca mammas un vaicāja, kad būs 
tas kūrorts. Sākumā pat 
nesapratu, par ko viņas runā, bet 
tad atskārtu, ka viņas domāja par 
vasaras nometni. Salaspilī tomēr 
viens otru pazīst, un informācija 
izplatās.

- Kā vecāki raugās uz no
tiekošo nometnē?

- Vecāki, cik es zinu, ir ļoti ap
mierināti. Gan bērni, gan vecāki 
atrod sev domu biedrus. Domāju, 
ka vecākiem vasaras mēnešos no
metne nodrošina zināmu atslodzi, 
jo vairākums tomēr strādā. Ve
cākiem nometnes laikā nav jā 
domā, kam uzticēt savu atvasi.

- Vai ģimenes, kurās aug 
bērni ar speciālām vajadzībām, 
tiekas kopā tikai vasaras nomet
nēs?

- Nē, mēs rīkojam dažādus 
pasākumus, piemēram, Ziemas
svētkiem un Lieldienām. Mēnesi 
iepriekš izsūtām ielūgumus, tie
kamies. Mums ir izveidojušās ļoti 
labas attiecības ar vecākiem. Viņi 
paši piedāvā rīkot pasākumus, 
nāk ar savām idejām. Nesen viena 
māmiņa izteica priekšlikumu par 
to, ka varētu rīkot sporta spēles in
valīdiem. Mēs sakarus uzturam 
visa gada garumā.

- Vai ir reāls pamats cerēt, ka 
šādas nometnes notiks arī 
nākamajos gados?

- Pat ja man pašai pietrūktu 
spēka organizēt nometni, to pie
prasītu vecāki. Nākamajā gadā es
mu iecerējusi dažas pārmaiņas. 
Līdz šim nometnes bija par brīvu, 
bet es tomēr uzskatu, ka jābūt kaut 
nelielai, simboliskai maksai, lai 
vecāki justu šīs nometnes vērtību. 
Gan transports, gan ēdināšana - 
viss ir par brīvu, man sāk likties, 
ka to nenovērtē.

- Kāda ir šo bērnu ikdienas

•  Katra diena nometnē bija piepildīta ar daudzveidīgām nodarbībām

•  Ilona Kriņicka (11 gadi) un Liene 
Maļinovska (13 gadi). Meitenēm 
ļoti patīk vasaras nometnē. Abas 
šeit ir jau otro gadu

dzīve? Vai viņi iet Salaspils sko
lās un bērndārzos?

- Daži no viņiem mācās Sa
laspils skolās un apmeklē bērn- 
dārzus, daži iet speciālajās, pie
mēram, vājdzirdīgo skolās. Gan
drīz visi bērni mācās, izņēmums ir 
ļoti smagi slimie bērni (garīga at
palicība), kuri nav spējīgi mā
cīties.

- Vai bērnus ar ļoti smagām 
slimībām arī uzņem nometnē?

- Mums nometnē atrodas bērni 
ar garīgiem traucējumiem, taču 
smagi slimus bērnus mēs ne
varam uzņemt, jo tādam bērnam ir 
vajadzīga individuāla aprūpe, 
kuru ir grūti nodrošināt, jo ne
pieciešam i speciāli apm ācīti 
cilvēki.

- Šovasar nometnē uzturas 
26 bērni, tas ir diezgan liels pul
ciņš, kā jūs tiekat galā?

- Ar bērniem kopā ir sākum
skolas audzinātājas un divas 
audzinātājas no bērnudārza 
Saime. Audzinātāji šogad strādā 
maiņās, jo darbadiena ir smaga un 
gara. Nometne ilgst divas nedēļās, 
un strādāt katru dienu apmēram 
desmit stundas nav tik vienkārši. 
Nometne sākas deviņos no rīta, 
bet beidzas piecos, taču audzi
nātājām jānāk agrāk un jāpaliek 
līdz plkst, septiņiem.

- Vai visi pagājušās vasaras 
nometnieki satikušies arī šo
vasar?

- Nē, visi nav, taču lielākā daļa 
gan. Pagājušajā gadā bija daži 16- 
17 gadus veci puiši, kuriem šo
vasar jau ir citas intereses. Klāt 
nākuši daudz jaunu bērnu.

- Kā bērni satiek savā starpā?
- Viņi ir ļoti draudzīgi. Visi 

kopā spēlējas, darbojas. Bērniem 
ir līdzīgas problēmas, tādēļ viņi 
viens otru ļoti labi saprot. SV
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pašdarbība

"Ū s iņ š " , "A u striņ š" un 
"U sa" - deju svētkos

Deju kolektīvs Ūsiņš pieda
lījās abās svētku programmās gan, 
kas notika stadionā, gan ekspe
rimentālajā programmā Solis lai
kā Sporta manēžā.

Mūsu kolektīvi neieguva 
godalgotas vietas Lielajos deju 
karos, nepiedalījās finālskatē, jo 
tobrīd Austriņš (jaunākais no ko
lektīviem) vēl atradās Ungārijā. 
Aus trinam šie bija pirmie deju 
svētki.
“Austriņš” Ungārijā

Ungārijas deju festivālā Aust
riņš pirmo reizi pārstāvēja savu 
valsti ārzemēs. Dejotāji ar šo at
bildīgo uzdevumu godam tika 
galā.
Nākotnes ieceres

Jau 21. jūlijā kolektīva vadī
tāja Brigita Čikste tiksies ar tiem 
dejotājiem, kuri septembrī brauks 
uz tautas deju festivālu Vācijā, 
Rēgensburgā. Turp dosies Salas
pils mūzikas skolas pedagogu 
ansamblis un dejotāji no Ūsiņa un 
Ūsas. Uz šo festivālu dejotājus uz- 
aicināja pagājušajā gadā, kad

Ūsiņš devās uz Spāniju. Viņi vie
sojās Rēgensburgā, un šīs pilsētas 
dejotāji viņus ielūdza uz savu tau
tas tērpu simts gadu jubileju. 
Kolektīvi ir trīs, bet vadītāja - 
viena

“Kad sāku strādāt kultūras na
mā, mans pirmais kolektīvs bija 
Ūsiņš. Ilgus gadus tā bija mana 
lielā un vienīgā mīlestība. Aust
riņš radās tāpēc, lai Ūsiņam būtu 
labi, mākslinieciski sagatavoti

dejotāji. Vēlāk radās arī Ūsa, jo 
daudzi Ūsiņa dejotāji vairs nebija 
jauniešu vecumā. Protams, deju 
kolektīvā Ūsa ir daži jauni dejo
tāji, kuri pirms tam nav dejojuši 
Ūsiņā. Tādēļ man šķiet, ka pamat- 
kolektīvs ir Ūsiņš, taču tas ne
nozīmē, ka pārējie ir mazāk mīļi. 
Katrs kolektīvs ir īpašs, un par 
visiem man ir prieks, jo nav daudz 
tādu cilvēku, kuri savu brīvo lai
ku pavada dejojot,” piebilda ko
lektīvu vadītājā Brigita Čikste.
SV

Ar Brigitu ČIKSTI sarunājas 
Inese VILCĀNE

"Austriņš" atgriezies no Ungārijas
Jūnija beigās deju kolektīvs 

Austriņš kopā a r ansam bli un 
koklētājiem devās uz saulaino 
Ungārijas pilsētu Segedu. Jau
nos dejotājus uz festivālu uz
aicināja Ungārijas deju grupa 
Segeda, kura viesmīlīgi uzņēma 
ciemiņus a rī no Grieķijas, Dien
vidslāvijas, kā a rī pašmāju ko
lektīvus no citām pilsētām.

Austriņš sniedza desmit kon
certus. Mainot, dažādojot prog
rammu, mūsu dancotāji izpelnījās 
patiesas publikas simpātijas. Pa
šiem bija iespēja izlocīt kājas un
gāru un grieķu tautas deju ritmos, 
iepazīt daudz jaunu draugu. De
jotāji dzīvoja ģimenēs. Ceļojums 
bija iespaidiem bagāts - varēja re
dzēt daudz skaistu vietu, peldēties 
lieliskos baseinos, pabūt ungāru 
vīna pagrabos, kā arī gluži 
vienkārši baudīt siltu, saulainu 
laiku. Dejotāji apmeklēja arī Da
bas parku, kurā uzstājās arī Aust
riņš.

•  A ustriņa  meitenes Ungārijā

Braucējiem svešumā nācās sa
gaidīt arī vasaras īsāko nakti, to
mēr netrūka ne siera, ne alus, ne arī 
paša Jāņa. Piecas Segedā pavadītās 
dienas atmiņā atstājušas daudz 
jauku iespaidu. Salaspils dejotāji 
cer, ka nākamajā gadā Ungārijas 
deju grupa viesosies Latvijā.

Nule kā atbraukuši mājās, de

jotāji vienu dienu atpūtās mājās, 
bet jau nākamajā devās uz Dzies
mu un Deju svētkiem: S V

Iespaidos dalījās Kristīne 
KANSKA, tos pierakstīja 
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domes ziņas
( Turpinājums. Sākums 1. lpp.)

Nr. 188
Par papildu ceļa zīmju izvietošanu.

Dome nolēma:
1. Atcelt Salaspils TDP valdes 07.07.1993. lēmumu Nr. 86.
2. Atcelt Salaspils pilsētas domes 25.05.1995. lēmumu Nr. 135.
3. Uzstādīt zīmes IEBRAUKT AIZLIEGTS:
3.1. pie nobrauktuves uz pussalu Saulkalnē, iepretī būvmateriālu 
kombinātam;
3.2. Rīgas-Daugavpils šosejas malā pirms iebrauktuves Saulkalnē - 
pie nelegālās autostāvvietas Daugavas krastā;
3.3. Rīgas-Daugavpils šosejas malā pie meteroloģiskā punkta 
nelegālās nobrauktuves;
3.4. ceļā uz fermu Spolītes kreisajā malā pie nobrauktuves virzienā 
uz Saulkalni;
3.5. pie nelegālās nobrauktuves gar dambi pie Bērzmentes upītes 
virzienā no Ķekavas un virzienā no Rīgas HES gar dambja malu.
4. Uzstādīt zīmes IEBRAUKT AIZLIEGTS ar papildu informāciju 
IZŅEMOT AR CAURLAIDĒM:
4.1. pie nobrauktuves no šosejas R īga-Tallina viadukta 
(nobrauktuves uz AKO pieminekli);
4.2. pie uzbrauktuves uz Rīgas HES aizsargdambja pie Rīgas- 
Jūrmalas apvedceļa viadukta;
4.3. pie uzbrauktuves no Rīgas pilsētas d/s Dārziņi uz Rīgas HES 
aizsargdambi;
4.4. Rīgas-Jūrmalas apvedceļa malā pirms Rīgas HES (uz pussalu) 
Daugavas labajā krastā;
Caurlaides izsniedz:
- zvejai - zivju inspektors, zvejnieku sarakstus saskaņojot ar Rīgas 
HES administrāciju;
- darbam - Rīgas HES administrācija, Latvenergo;
- Salaspils pilsētas dome.
5. Rīgas-Jūrmalas apvedceļa malā pie Bērzmentes upītes atjaunot 
metāla drošības apmali.
6. Gar nobrauktuvi no Rīgas-Daugavpils šosejas uz Saulkalni labajā 
pusē līdz asfaltētajam  sānceļam uz dzīvojamām mājām izrakt 
norobežojuma grāvi.

Nr. 189
Par konkursa nolikumu “Par dzīvojamās deviņstāvu mājas 

fasādes apdares remontu Maskavas ielā 5, Salaspilī”.

Dome nolēma apstiprināt nolikumu konkursam Par dzīvojamās 
deviņstāvu mājas fasādes apdares remontu Maskavas ielā 5, Salaspilī.

Nr. 194
Par Publiskās akciju sabiedrības “Sauriešu būvmateriāli” 

ZELTIŅU ciemata dzīvojamo fondu.

Saskaņā ar Privatizācijas aģentūras pieprasījumu 20.04.1998. Nr. 5 17/ 
4746 un pamatojoties uz Latvijas Valsts celtniecības Zinātniskās 
pētniecības un eksperimentālās tehnoloģijas institūta slēdzienu 1998. 
gadā, un ņemot vērā 1998. gada budžeta iespējas, dome nolēma:
1. Atteikties pieņemt īpašumā Publiskās akciju sabiedrības Sauriešu 
būvmateriāli ZELTIŅU ciemata dzīvojamo fondu - mājas Nr. 4., Nr. 4b., 
Nr. 7/10,Nr. 11, Nr. i2,Nr. 13, Nr. 14,Nr. 15.
2. Lūgt Publisko akciju sabiedrību Sauriešu būvamteriāli risināt 
jautājumu par ZELTIŅU ciemata iedzīvotāju pārvietošanu uz citām 
apdzīvojamām platībām  atbilstoši Dzīvojamo māju tehniskās 
ekspluatācijas noteikumiem LBN Nr. 402.
3. Ierosināt Privatizācijas aģentūrai nodorošināt finansējumu 
ZELTIŅU ciemata iedzīvotāju pārvietošanai un uzturošo remontu 
izdevumu segšanai.

Domes priekšsēdētājs Juris PUTNIŅŠ
tiem, kas dosies ceļa 

Izmaiņas vilcienu sarakstā
Valsts akciju sabiedrība Latvijas dzelzceļš informē, ka naktī no 11. 

uz 12. jūliju, no 13. uz 14. jūliju un no 14. uz 15. jūliju iecirknī Pļaviņas- 
Krustpils tiks veikts sliežu remonts. Tādēļ šajās dienās (11., 13. un 14. 
jūlijā) nekursēs pasažieru vilciens Nr. 6824 Rīga-Krustpils (pīkst. 22.25 
no Rīgas), bet vilciens Nr. 6822 Rīga-Krustpils (11., 13. un 14. jūlijā 
pīkst. 19.45 no Rīgas) brauks tikai līdz Pļaviņām un atpakaļ uz Rīgu 
(12., 14. un 15. jūlijā) kursēs plkst. 5.10 (vilciens Nr. 6819 Krustpils- 
Rīga sarakstā).

Sliežu remonts tiks veikts arī naktī no 17. uz 18. jūliju Krustpils 
stacijā. Tādēļ 17. jūlijā nekursēs pasažieru vilciens Nr. 6824 Rīga- 
Krustpils (pīkst. 22.25 no Rīgas).

Sliežu ceļu sliktā stāvokļa dēļ iecirknī Pļaviņas-Gulbene-Vecumi 
samazināts vilcienu kustības ātrums un vilcieni kavējas. Lai no
drošinātu vilcienu kustības saskaņojumu iecirknī Pļaviņas-Rīga, vil
cienam Rīga-Pļaviņas-Vecumi daļēji mainīts braukšanas saraksts.

Sākot no 11. jūlija vilciens Nr. 662 Rīga-Vecumi galapunktā pie
nāks pīkst. 1:00 (20 min. vēlāk nekā līdz šim), bet, sākot no 12. jūlija, 
vilciens Nr. 661 Vecumi-Rīga aties no Vecumiem pīkst. 2:55 (23 min. 
agrāk nekā līdz šim). No Rīgas līdz Pļaviņām un atpakaļ līdz Rīgai 
vilciena kustības saraksts nav mainījies.

Plānojot braucienus, lūdzam ievērot minētās izmaiņas vilcienu 
kustībā. Atvainojamies par sagādātajām neērtībām!

Sīkākas ziņas dzelzceļa stacijās un uzziņu birojos Rīgas centrālajā 
stacijā (tālr. 232134 vai ZL Hotlaine (tālr.7770777)). SV

informācija

Iesvētīta Tilderu kapliča
SV jau iepriekš (Nr. 11) ir 

rakstījusi par to, ka Tilderos, Dau
gavpils šosejas labajā pusē (Rīgas 
virzienā), mežā starp Doli un Dār
ziņiem, uzcelta jauna kapliča.

Projekts 1993. gadā iesākts un ta
pis institūtā Komunālprojekts, 
bet celtniecības darbi (firma Dru
ka) veikti Salaspils arhitektu uz
raudzībā. Tagad tā ir labiekārtota

0 Telpa atvadu ceremonijai

un arī atvērts veikaliņš. 29. jūnijā 
to iesvētīja Salaspils evaņģēliski 
luteriskās draudzes mācītāja Aida 
Prēdele.

SV
______________ Inga REČA

 Tilderu kapličas ārpuse vēl ir 
jāiekārto
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domes ziņas

"Ūsas" dejotāji

A ustriņa meitenes Ungārijā

tiem, kas dosies ceļa



cilvēki mūsu vidū

Puķzirnīšu karali
 

M ā rt iņ š  M a lte n ie k s  un V a ld is  D u b o v sk is  - Latvijā  v a d o š ie  
p u ķ z irn ī šu k o le k c io n ā r i .  N ē f jāsaka  otrād i - V a ld is  D ubo vsk is  
un M ā r t iņ š  M a lt e n ie k s ,  jo  V a ld is  bija p irm a is ,  k u rš  iesāk a:  
“T irg ojām  pie Saktas gerberas un redzējām , ka labi ve icas arī 
ar p u ķ z irn ī šu p ā rd o ša n u .  B izness  k ļu va  par a iz ra u ša n o s ,  k o 
le k c io n ē š a n u  un p a t  par s e l e k c i j u . ” T a g a d  v iņ u  p a m a t-  
ko lek c ijā  ir 188 šķ irņu , kopā  ar v isām  d ažād ībām  - 280. V a l 
d im  ir a r ī  tr īs  a u to r a p l ie c īb a s  par šķ irņ u  Dzintra , Pēcis  un 
Latvian Red  i zve id ošanu . Bet 15. jūlijā Rīgā, Latviešu b iedrībs  
n am ā, v iņ i  r īk o s  sa vu  l ie lo  (d esm ito !)  ju b i le ja s  izstād i.

Savdabīga jub ile ja  ir arī man, šī raksta autore i.  Tieši pirm s  
d e s m it  g a d ie m , kā LU Ž u r n ā l is t ik a s  n o d a ļa s  1. k u rsa  p r a k 
t ik a n te  ie rad o s  K u ld īgas  rajona a v īzē .  P irm ais  rakstiņš, kuru  
t o r e iz  u z ra k s t ī ju ,  bija t ie š i  p ar  V a ld a  un M ā rt iņ a  p irm o  iz 
stād i,  kas  n o t ik a  K u ld īg a s  s v .K a t r īn a s  b a zn īcā .  Šī bija b r ī 
n išķ īg a  a t k a l re d z ē š a n ā s  pēc 10 g a d ie m .

•  Mārtiņš MALTENIEKS un Valdis DUBOVSKIS

“Viss sākās ar balsi no aug
šas,”

saka Valdis. “Strādāju Botā
niskā dārza informācijas daļā. 
Braucām uz Maskavu, uz VDNH 
(Vissavienības tautsaimniecības 
sasniegumu izstādi - red.), vei
dojām Botāniskā dārza ekspo
zīciju, veicām dažādus nofor
mēšanas un dekorēšanas darbus. 
Tirgojām pie Saktas gerberas, un 
es redzēju, ka citiem veicas arī ar 
puķzirnīšu pārdošanu. Sāku mek
lēt puķzirnīšu sēklas - ar konfekš- 
kārbām blatoties pie veikalu va
dītājām, gāju uz tirgu pie tan- 
tiņām, kaut ko dabūju no VDR.”

Pirmos paša audzētos puķ- 
zirnīšus Valdis diedzējis dzīvoklī 
Rīgā uz palodzes un ar tīkliņiem 
vedis uz sievasmātes dārzu Salas
pilī. “Visu mūžu mani interesē
jušas puķes, bet dzīvē tā saga
dījies, ka ne Buldurus, ne Lauk
saimniecības akadēmiju neesmu 
beidzis. Esmu visīstākais autodi
dakts - meklēju grāmatas, intere
sējos, visiem jautāju. Man patika 
zieds, smarža, bet nekad nedomā
ju par selekciju.” Pēc pāris gadu 
darbošanās, viņam pievienojās arī 
Mārtiņš, kurš, kā pats saka, ir bijis 
keramiķis inženieris. Kas tā par 
dīvainu profesiju? “Nu, drenu 
cauruļu un ķieģeļu speciālists...”

Keramiķi un floristi
Bet, ja nopietni, tad Mārtiņš 

un Valdis ir arī keramiķi - dar
bojušies studijā Vāpe, tad nodi
binājuši savu studiju Ceplis, kurā 
Valdis bija vadītājs. Botāniskajā 
dārzā uzbūvējuši keramikas darb
nīcu. Visādu oriģinālu puķpodu 
veidošana vēl tagad ir Mārtiņa 
maizes darbs. Viņa mākslas kera
miku varēja apskatīt arī mūsu 
Mākslas salona Līgo izstādē.

Viņi bija arī vieni no pirma
jiem Latvijā, kas pie Ritas Garais- 
sils mācījās floristiku. Valdis: 
“Interesanti, ka pirmie, kas mā
cījās, bija 5 veči. Tagad tikai dā
mas vien!” Mārtiņš šo prasmi 
mācījis arī Botāniskajā dārzā, bet 
tagad šīs visas darbošanās vairs 
nevar iespēt.

Interesanti, ka lauku mājās 
Jaunpelšos, kurās izveidojusies 
viņu minidārzniecība, kādreiz 
dzīvojis keramiķis Detlavs, bet ie
gūto pieredzi floristikā viņi iz
manto savu izstāžu veidošanā.

Visur kur ir būts: veidotas 
kompozīcijas Kongresu namā, 
Godmaņa kabinetā. Valdis: “Reiz 
Prezidenta pils Baltajā zālē ie
kārtojām liliju izstādi un mums 
atļāva izstādīt arī savus puķ- 
zirnīšus. Tad arī pirmoreiz paši 
pārliecinājāmies, kā lilijas ar savu 
smaržu noēda puķzirņus. Otrā 
dienā tie bija sačokurojušies, mel
ni un maziņi. Kātiņi vien bija pa
likuši!”

Tā lai būtu: “Ah!”
Lai arī ar puķzirnīšu audzē

šanu abi vīri nodarbojas jau pad- 
smit gadu (Valdis - 18, Mārtiņš - 
15), atsevišķas puķzirnīšu iz
stādes sākuši rīkot tikai pirms des
mit gadiem, kad kolekcija bijusi 
pietiekami liela. Valdis: “Ja mums 
ir izstāde, tad gribas, lai ir ah! Lai 
ir iespaidīgi! Kad bija pirmā iz
stāde, dāmas pat apraudājās no sa
jūsmas: “Cik skaisti, un kāda 
smarža!” Fonā vienmēr skan kla
siskā mūzika vai Klaidermans...” 
Mārtiņš: “Katra izstāde ir arī lieli 
pārdzīvojumi - izdomāt ekspo
zīciju, visu atvest, iekārtot. Katru 
gadu jau gribas kaut ko jaunu.”

Izstādes ir bijušas Kuldīgā, 
Talsos, Siguldā, Rīgā un Jaun- 
moku pilī. Valdis teic, ka labprāt 
braukātu apkārt pa Latviju tāpat 
kā to dara teātri - viesizrādēs, jo 
lauku cilvēkiem ir mazāk iespēju 
tikt uz galvaspilsētu.

Šogad viņiem ir jubilejas iz
stāde un tāpēc gribētos parādīt sa
vu kolekciju pēc iespējas plašāk, 
bet neko jau nevar zināt. Mārtiņš: 
“Pagājušogad pirms izstādes 
domājām ziedus griezt no rīta, bet 
kaut kas misējās. Atbraucām va
karā mājās - visi ziedi kā ar žiletēm 
sagriezti,- izrādās, pēkšņi krusa 
uznākusi. Kaut ko no apakšas vēl 
salasījām, un puikas lielajā istabā 
ar putekļusūcēju žāvēja ziedla
piņas...”

Anglija - puķzirnīšu kara
liste

Abi apmeklējuši izstādes puķ- 
zimīšu audzēšanas un selekcijas 
lielvalstī Anglijā. Mārtiņš: “Ang
ļiem izstādes ir sacensība - gari 
galdi, balti galdauti, visiem vie
nādas vāzes, standarta sakār
tojums, noteikts skaits ziedu. Cik 
dalībnieku, tik reižu izstādīta 
viena un tā pati šķirne - kaut 50 
vienādas!” Kopš 1990. gada Val
dis ir arī Anglijas Karaliskās dārz
kopības biedrības pukzirnīšu sek
cijas biedrs.

Vaicāti, vai paši nedomā savus 
brīnumus rādīt angļiem, Valdis 
atbild: “Nevar aizvest ziedus. An
gļi uz izstādi griež ziedus piecos 
no rīta, lai jau deviņos tos varētu 
vērtēt komisija. Mums tas ceļš ir 
garāks: kamēr ar lidmašīnu no
kļūst Londonā, tad vēl līdz iz
stādei... Diemžēl puķzirnīši nav 
izturīgi, katrs zieds gandrīz vai 
vatē jāietin.”

Sadarbība ar angļiem notiek 
citādi - tiek sūtīta informācija, 
mainās ar puķzirnīšu sēklām. Val
dis: “Pagājušogad bija atbraucis 
ciemos Anglijas Karaliskās 
dārzkopības biedrības puķzirnīšu 
sekcijas sekretārs un viņu inte
resēja mūsu pukzirnīšu šķirnes. 
Angļi sevi uzskata par galvastiesu 
pārākiem, un viņi arī ir vadošie 
pukzirnīšu audzēšanā - visas lielo 
zirnīšu jaunās šķirnes radušās 
Anglijā. Tās audzē lielas firmas, 
kurām ir zemes Jaunzēlandē - bi
jušajā kolonijā, kur klimats puķ- 
zirnīšiem  ir ļoti p iem ērots.“ 
Mārtiņš: “Nesūtīsim viņiem mūsu 
šķirnes, jo kā ir bijis ar sīpolpuķu 
audzētājiem: aizsūta, bet ārzem
nieki tās pārtaisa par savām.”

Starp citu, nākamgad būs liela 
jubileja - 300 gadu, kopš francis- 
kāņu mūks Francis Kupani atsū
tīja uz Angliju pirmās puķzirnīšu 
sēklas no savā klosterdārzā au
dzētajiem Palermo pilsētā, Si
cīlijas salā.

Latvijā - liela piekrišana
Tas, ka puķzirnīši ir neizturīgi 

transportēšanai, ir pasargājis Lat
vijas tirgu. Pirms pāris gadiem, 
šķiet, holandieši mēģinājuši tos 
importēt, bet, pēc Valda vārdiem, 
tās esot bijušas “krāsainas, ne- 
smaržīgas lupatiņas uz kātiņiem 
par 45 santīmiem gabalā” . Bet 
turpat blakus mūsu pašu sil
tumnīcā audzētais puķzirnītis - 
liels un smaržīgs par 15 santī
miem!

Latvijā audzē ne tikai puķ- 
zirnīšu ziedus, bet arī sēklas, un 
pēc sēklu pasūtījumu skaita var 
redzēt, ka latvieši tiešām ir lieli 
pukzirnīšu audzētāji. Pasūtītāju 
esot ap 200, un pēc vairākiem pa- 
sūtījumiem varot spriest, ka 
plantācijas ir diezgan iespaidīgas. 
Valdis: “Ģenētiski puķzirnītis ir 
visnenoturīgākā puķe, tāpēc ir 
pieļaujams, ka līdz 20% šķirnē pa
rādās cita krāsa un jo tālāk no sen
čiem (tiem mazajiem puķzirnī- 
šiem, kas katrai vecmammai aug 
pie žoga), jo tas ir kaprīzāks. Jā- 
cimperlējas gandrīz kā ar orhi
dejām. Sēklas obligāti jākodina, 
citādi nekas labs neiznāks.”

Vasarā - līdz kaklam, ziemā 
- “niez nagi”

Mārtiņš: - Dāzkopība ir ļoti 
smags darbs. Nezinātāji saka: 
“Ak, cik jums te skaisti, kāda dzī
ve, kāda miera osta!” Bet īstenībā 
tas ir viens vienīgs darbs un kreņ

ķi -ja  slikts laiks, nekas nesanāk. 
Nestabils un grūts bizness, kas 
atkarīgs tikai no laika apstākļiem. 
Ar to var nodarboties tikai ķerti 
cilvēki. Fantātiķi. Tie, kuriem 
nauda ir pirmajā vietā, tie nekad 
neņemsies.

Valdis: - Kā šorīt. Lietus līst, 
sabojā visus ziedus, puikas klau
sās Queen uz visskaļāko, šķēres 
pazūd; gribi kaut ko darīt, bet ne
var. Šādās reizēs visa lauksaim
niecība ir līdz kaklam! Bet ziemā 
nagi niez un nevar sagaidīt pa
vasari - gribas sēt un stādīt.

Mārtiņš: - Puķkopība vispār ir 
pakļauta visām ekonomiskajām 
krīzēm, jo ziedi jau nav pirmās 
nepieciešamības prece. Ja valstī 
viss būs labi, arī mums klāsies 
labāk. Puķzirnīšu bizness jau 
neatmaksājas.

Valdis: - Mēs nerēķinām, cik 
maksā mūsu darbs, arī sievu un 
puiku darbs. Bet visu šeit darām 
pašu rokām un ar mazo traktoriņu 
Krot.

Mārtiņš: - Varētu jau ieķīlāt 
māju un zemi un griezt vaļā, bet 
kā jebkurā lauksaim niecības 
procesā, nav pārliecības, ka viss 
izdosies.

Valdis: - Pēkšņi uznāk krusa 
vai mežacūkas un tu esi bankro
tējis! Vai kā šogad Latgalē - viss 
noslīka... Te tikai pats uz sevi vari 
paļauties.

Mārtiņš: - Saloniem audzējam 
visu ko, cenšamies, lai ir dažā
dība. Audzējam arī sausos ziedus 
un augus. (Starp citu, Mārtiņš ir 
uzrakstījis grāmatiņu par sausa
jiem augiem, to audzēšanu, vāk
šanu un kaltēšanu. - red.)

“G arais” “iet pa gaisu”, 
Mārtiņš - mierīgāks

Abi karaļi ir pazīstami jau ga
dus divdesmit. Valdis: “Mana

sieva, Mārtiņš un viņa sieva kopā 
mācījās ķīmijas fakultātē. Visi trīs 
bija draugi, es esmu pienācējs. 
Mans raksturs ir briesmīgs, Mār
tiņš atkal - mierīgs. Ja gadījies 
kāds misēklis ar puķzirnīšu sēk
lām un klients ir neapmierināts, es 
vairāk lecu gaisā, jo zinu, ka visu 
esmu darījis pēc labākās sirds
apziņas. Tad Mārtiņš saka: “No
mierinies. Pat mašīnas kļūdās.”

Šis un tas
- Vīrieši jau parasti vairāk 

kā rozes un neļķes nepazīst...
Valdis: - Bet labākie selek

cionāri ir vīrieši: Rukšāns, Vēriņš, 
Kundziņš, Zaķis, Paupers u.c. Sie
viešu selekcionāru ir maz.

Mārtiņš: - Arī Anglijā izstādēs 
spicē ir vīrieši.

Valdis: - Savulaik arī muižās, 
baronu pilīs visi dārznieki bija 
vīrieši. Vīrietis audzē puķes, lai 
dāvinātu sievietei.

Mārtiņš: - Es zinu tikai vienu 
cilvēku, kuram nepatīk puķ- 
zirnīšu smarža, un tā ir Ilga Krei- 
tuse. Avīzē bija rakstīts. Bet tas bi
ja saistīts ar nepatīkamām atmi
ņām par tēva nāvi.

Valdis: - Starp citu, fotogrāfs 
Gunārs Janaitis ieguva 1. vietu 
par 1997. gadā izdoto kalendāru 
Puķzirnīši sudrabā. Kopīgi esam 
izveidojuši jau 3 kalendārus - ar 
ziedu kompozīcijām, sausajiem 
ziediem un puķzirnīšiem.

- Kā rodas nosaukumi jau
najām šķirnēm?

Valdis: - Tāpat kā angļiem - 
tos nosauc tuvāko radinieku vār
dos. Tur nosaukumos ir vienas 
miss un lēdijas. Arī Karaliene Mā
te un Princese Diāna. Mums arī ir 
Diāna, bet redz’ kā sanāca: pa
gājušogad viņa nositās un mums 
tā šķirne vairs labi neauga. Bija 
tāda skaisti oranža, bet pagā
jušogad krāsa pēkšņi mainījās. 
Šogad no 15 sēklām palikušas 
tikai 3...

- Kurš ir pats skaistākais 
mirklis?

Valdis: - Ziedēšanas kulmi
nācijā - tā ap jūlija vidu - un tad, 
ja izstāde ir izdevusies tā, kā ie
cerēta.

Mārtiņš: - Man - kad pirmo 
reizi sagriezts ļoti daudz ziedu. 
Vakar piegriezām tos grozus tir
gum - visas krāsas un vēl smar
žo... Tad ir prieks. SV

Inga REČA

PS. Iespējams, ka jūlijā arī mū
su Mākslas salonā varēs redzēt 
Valda un M ārtiņa smaržīgos 
brīnumus. M eklējiet reklāmu 
avīzē!
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Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,
zvaniet: 40001 vai 40003 
jeb 19355564 (mobilais)

P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā

S L U D I N Ā J U M I

Ugunsgrēkā vainīgs īssavieno
jums

27. jūnijā RTEC-2 administrā
cijas ēkas atpūtas telpās izcēlās 
ugunsgrēks, kura iespējamais cē
lonis ir ūdensvada plīsums, kā dēļ 
radās īssavienojum s elek tro 
instalācijā.
Nelaimīgais kreisais...

29. jūnija naktī Dārza ielā pie 
mājas Nr. 16 no autom ašīnas 
Ford-Escort nozagts priekšējais 
kreisais ritenis un dokumenti.
Ķekavietes traucē kustību

1. jūlijā pīkst. 18:30 pašval
dības policija saņēma izsaukumu, 
ka šosejas Rīga-Daugavpils malā 
Ceļu policijai (CP) nepieciešama 
palīdzība. Ierodoties notikuma 
vietā, CP norādīja uz divām sie
vietēm, kuras it kā streipuļojušas 
pa ceļa braucamo daļu un trau
cējušas autotransporta kustību. 
Sievietes nevēlējās nosaukt savus 
uzvārdus, par ko nogādātas Sa
laspils policijas nodaļā. Tur minē
tās personas noskaidrotas: Kris
tīne S. (1969) un Lita L. (1970) - 
abas ķekavietes.
Draud ar nazi

1. jūlijā pīkst. 13:14 tika sa
ņemts izsaukums no palīdzības 
dienesta, ka Rīgas ielā 49 kāds 
jauneklis mājas iedzīvotājiem 
draud ar nazi un traucē sabied
risko kārtību. Aizturētais ir Artūrs 
Pašulis (1983), kurš nogādāts 
Salaspils PN.
Zagļi grib būvēties

Laika posmā no 2. līdz 3. jūli
jam no SIA Būvserviss noliktavas, 
atlaužot dzelzs restes logam, no
zagti dažādi celtniecības darba 
piederumi.
Zog arī krievu estrādi

Laika posmā no 2. līdz 3. jū 
lijam no Celtnieku ielas 18. nama 
pagalma, no automašīnas Ford- 
Sierra nozagta automagnetola, 
atpakaļskata spogulis, 10 audio
kasetes ar krievu estrādes dziedā
tāju ierakstiem.
Savajadzējās uzkodas

3. jūlijā plkst. 2:05, patrulējot 
pa Salaspili, pašvaldības policijas 
darbinieki pie Kalnu ielas 7 ievē
roja divus jauniešus ar polietilēna 
maisiem, kuros izrādījās dilles un 
sīpolloki. Jaunieši bijuši alkohola

reibumā. Uz aizdomu pamata par 
mazdārziņu apzagšanu PN nodaļā 
nogādāti Genrihs G. (1973) un 
Vladimirs B. (1968).
Zagļiem vajag elastīgo saiti

Laika posmā no 3. līdz 4. jūli
jam no Kalnu ielas 7. nama pa
galma, automašīnai Opel-Ascona 
nozagta aptieciņa un 2 audio
kasetes.
Kas aizdedzināja durvis?

4. jūlijā pīkst. 9:30 saņemts iz
saukums uz Skolas ielu 8, kur dzī
voklim Nr. 20 dega durvis. Uguns 
tika nodzēsta. Pie aizdedzi
nātajām durvīm uz kāpnēm gulēja 
vīrietis stiprā alkohola reibumā, 
kurš par aizdedzināšanu neko 
neatcerējās. Aizturētais Sergejs O. 
(1970) nogādāts Salaspils PN.
Sargājiet savus auto!

Naktī no 4. uz 5. jūliju Skolas 
ielā pie mājas Nr. 11/1 automa
šīnai Ford-Escort izsists labā sāna 
durvju stikls.
Vāc “ziedojumus”

6. jū lijā  pīkst. 18:49 paš
valdības policja saņēma izsau
kumu uz Dienvidu ielu 7/2, kur 
divi jaunieši staigājot pa dzīvok
ļiem un vācot naudas ziedojumus. 
Policijas nodaļā nogādāti Alens 
K. (1976) no Rīgas un Viktors M. 
(1976) no Valkas.
Jau zog kartupeļus

6. jūlijā pīkst. 19:50 saņemts 
izsaukums no palīdzības die
nesta, kur SIA Salvija piederošā 
kartupeļu laukā trīs nezināmi vī
rieši zog kartupeļus. Ieraugot po
licijas darbiniekus, vīrieši sāka 
bēgt; divi aizturēti un nogādāti 
Salaspils PN. Aizturētie ir nekur 
nestrādājošie Nikolajs S. (1979) 
un Vladislavs M. (1976).

Laika posmā no 29. jūnija līdz. 
5. jūlijam Salaspils PN par alko
hola lietošanu un atrašanos sa
biedriskā vietā cilvēka godu ap
kaunojošā alkohola reibuma stā
voklī aizturēts 1 cilvēks. Minē
tajam sabiedriskās kārtības pār
kāpējam piemērots administra
tīvais sods.

Pēc Salaspils policijas 
nodaļas un pašvaldības 

policijas materiāliem 
sagatavojusi Inga REČA

pārdod
>M āju Salaspils centrā (1. stāvs, 
kopplatība 96 m2, ar visām lab
ierīcībām. Ir stikla siltumnīca 
28m2, sauna, krāsns apkure un 
vietējā centrālapkure.) Tālr. 
49869, līdz 9 rītā vai no 21 līdz 
23, vai mob. tālr. 9242145. Ir va
rianti. Starpniekus lūdzu netra
ucēt.
>Māju Amatas ciemā, skaistā vie
tā, 2 ha zeme, dīķis par Ls 3500. 
Tālr. Salaspilī 47735.
>Jaunbūvi Salaspilī, zeme 2500 
m2. Tālr. 44736.
> Privatizētu 1-istabas dzīvokli 
Skolas ielā (4/5, 17/28 m2, tele
fons, balkons). Tālr. 44736.
>  Vasarnīcu Ogrē, kooperatīvā 
Lāčupe (10. autobuss). Tālr. Rīgā 
7180325, Raja.
>  Ar nelielu defektu Ford-Tempo 
(1988.g.) vai MAINA pret citu 
automašīnu, var būt defekts. Tālr. 
46078, Marekam.
> Divdurvju skapi ar antresolu.
Tālr. 47684,_________________
^D zelzsbetona paneļus (3 m 
xl,50m ; 2,80 x 1,50), lietotus. 
Tālr. 41348, vakaros.
> Krāsu televizoru Elektron- 
738D ar PAL bloku un video ie
eju (ar televizora galdiņu); ledus
skapi Minsk- 16EC, virtuves ie
kārtu baltā krāsā, tepiķi 2x4 m; 
sekciju brūnu, pulētu. Labā kār
tībā. Tālr. 45581.
> Žurnālu galdiņu, elektrourbi 
un kafijas dzirnaviņas. Tālr. 
47684.
> Skaistu difenbahiju. Cena pēc 
vienošanās. Tālr. 44247, vakaros.

Apsargātā autostāvvietā 
lauku ielā 7, (līdzās tirgum) 

ir vēl
BRĪVAS VIETAS!

__________Tālr. 41921._________

Mākslas salonā  
līdz 30. jūlijam 
apskatām a  

izstāde
Operas tērps 

tuvplānā
(Nacionālās operas 

tērpu apdares 
mākslinieces Ilzes 
JESIKENA kundzes 
apdarinātie operas 

un baleta tērpi). 
(No 15.līdz 18. jūlijam  

- Mākslas salons 

slēgts).

maina
>2-istabu dzīvokli Jūrmalā ar da
ļējām ērtībām pret 1-istabas dzī
vokli Salaspilī ar ērtībām. Tālr. 
44196, vakaros.
> 2-istabu dzīvokli pret 1-istabas, 
var būt malkas apkure. Intere
sēties Rīgas ielā 2-13, pēc 18. 
>4-istabu dzīvokli Salaspilī pret 
2-istabu un 1-istabas dzīvokli. 
Vai MAINU pret 2-istabu dzī
vokli ar piemaksu. Tālr. 46343, 
pēc 20.

meklē darbu
> Flīžu meistars pie saimniekiem. 
Tālr. 48992, no 17-23.

piedāvā darbu
> Firmai AUTO-MILE nepiecie
šams būvdarbu vadītājs, kura pie
nākumos ietilptu:
- nokomplektēt celtniecības bri
gādi;
- veikt objekta rekonstrukcijas 
un celtniecības darbus;
- pēc remontdarbu pabeigšanas 
kļūtu par objekta pārvaldnieku. 
Tālrunis uzziņām 43440. Pie
teikties personīgi Līvzemes ielā
24 a._______________________
>  Kultūras nams Rīgava aicina 
darbā bērnu deju kolektīvu  
vadītāju. Interesēties personīgi 
k/n vai pa tālr. 41163.

dažādi ___________
>U zstādu PAL blokus klientu 
mājās. Maksa par uzstādīšanu ko
pā ar bloka cenu Ls 6-10, atkarībā 
no televizora modeļa. Tālr. 41104.
> Piedāvāju ārstniecisko un pro
filaktisko masāžu. Adrese: Skolas 
ielā 7, 105. kab. (1. stāvā), darb
dienās no pīkst. 12 līdz 15 un no 
pīkst. 18 līdz 21. Pensionāriem un 
invalīdiem atlaides. Tālr. 44176, 
pēc plkst. 21.
> Firma Sater labo ledusskapjus 
jūsu mājās. Lēti, ar garantiju. Tālr. 
277275, no pīkst. 9 līdz 21. Brīv
dienu nav. Mob. tālr. 9299768.
> Vajadzīgs meistars vannas pār
krāsošanai. Tālr. 44247, vakaros. 
>Remontēju un noregulēju šuj
mašīnas, kā arī apavu iekārtas.
Tālr. 44025._________________
> 3 . jūlijā, ap 7:40 pie katoļu baz
nīcas nozagts saliekamais velo
sipēds (dzeltena stūres daļa, ba
gāžnieks). Pret atlīdzību lūdzu zi
ņot Ziemeļu ielā 4-2, pa tālr. 
43196 vai policijai 47375. 
>Inteliģenta, komunikabla vi- 
dusskolniece ne tikai pieskatīs 
Jūsu bērnu, bet arī nodrošinās vi
ņam daudzveidīgu atpūtu. Tālr.
9364540.
> Ziemeļu ielā atrastas atslēgas. 
Mob. tālr. 9549853.

Aicinājums uz salidojumu! 
Sakarā ar Doles muižas 

dzīvojamās ēkas simtgadi, 
Daugavas muzejs aicina uz 
salidojumu 19. jūlijā 15:00 

Doles salas pamatskolas 
skolēnus un visus, 

kas gadu gaitā strādājuši un 
dzīvojuši Doles muižas ēkā. 

Līdzi ņemiet groziņus!
Tālr. uzziņām 937616.

pērk
> Steidzami! Salaspilī vai tās ap
kārtnē lētu, remontējamu māju. 
Tālr. Ulbrokā 910878, Dacei, 
izņemot otrdien,svētdien, no 9
līdz 18.
> l,5 -2-stāvu  māju (-5 istabas) 
Salaspilī. Starpniekus lūdzu ne- 
traucēt. Mob.tālr. 9230599. 
>Lētu, remontējamu māju Salas- 
pilī. Kontakttālrunis 7670954, 
pēc 21.
> 1 -1 ,5 -istabas privatizētu dzī
vokli Salaspilī. Tālr. 46765, 
vakaros.
>Trīsriteni. Lēti. Tālr. 43164, 
dienā, 42872, vakaros.

līdzjūtība
Izsakām visdziļāko līdzjūtību 
Vijai TURLAJAI brāli mūžībā 
pavadot.

Bijušie kaimiņi no Vecās 
skolas, kolēģi

pateicības
8. jūlijā Skolas ielā 17 no šū

polēm nokrita bērniņš un ieguva 
smagu galvas traumu.

Ļoti gribētu ar Jūsu avīzes pa
līdzību izteikt pateicību Salaspils 
ātrās palīdzības dakterim Igoram 
PUNCULIM un ātrās palīdzības 
automašīnas vadītājam par opera
tīvu palīdzību. Liels paldies arī 
Sociālās palīdzības dienestam, 
p/u Dzīvoklis un visiem Skolas ie
las 17. nama iedzīvotājiem par 
morālo un materiālo palīdzību, 
bez kuras nebūtu iespējama mana 
bērna ārstēšana. Mīļš paldies 
Jums visiem!
__________ Alla RAUBIŠKO
Sirsnīgi pateicamies Mārai SLO
KAI par palīdzību Saulkalnes 
pensionāriem!

Livšāne, Lastovecs, 
Golubčiki un pārējie

Salaspils katoļu draudzes 
kapu svētki:

11. jūlijā 14:00 - Salaspils 
vecajos kapos,

12. jūlijā 12:30 - Dolessalas 
kapos,

18. jūlijā 14:30 - Tilderu kapos 
(Salaspils jaunajos kapos).

Lielvārdes katoļu draudzes 
kapu svētki:

25. jūlijā 13:00 - Lielvārdes 
kapos,

8. augustā 13:00 - Jumpravas 
kapos,

22. augustā 13:00 - Ķeguma 
kapos,

29. augustā 13:00 - Lēdmanes 
kapos.

5. septembrī 13:00 - Tomes 
kapos.

Salaspils un Lielvārdes katoļu 
draudžu prāvests Vitolds KOKARS

Sestdien, 11. jūlijā, 16:00 
Doles salas muzeja teritorijā 

Salaspils pieaugušo 
pašdarbības kolektīvu 

netradicionālo sporta veidu 
diena.

Piedalās:
- deju kopas Ūsiņš, Ūsa, 

Austriņš;
- jauktais koris Tiāde;

- k/n Rīgava jauktais koris;
- E. Ābeltiņas deju grupa.

Pīkst. 20:00 uzvarētāju 
apbalvošana.
Deju mūziku 

visām paaudzēm 
spēlēs DJ Montus.

s ia  Salvija
-tomāti;
-gurķi;
-rozes
(pēcjāņu cenas!!!)

Mūsu veikalu adreses: 
v e ik a ls  S a l v i j a  - Sk o la s  7 
V e ik a ls  G u n i t a  - G aism as 8 
K io sk s  S a l v i j a  - S a la sp ils  t irg u s
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Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
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Dr. med. vet.
Normunds Masaļskis 
strādā katru darba dienu 

no pīkst. 9 līdz 18, 
izsaukumu pieņemšana 

no pīkst. 8 līdz 9.
Tālr. 46472, peidž. 9001333, 

ab. nr. 12592.

Salaspils TV skatītāju 
ievērībai!

Pēc š.g. 9. jūlija 
raidījuma Salaspils TV 
dodas atvaļinājumā! 
Mūsu raidījumus, kā 

ierasts - ceturtdienās, 
21:00, atkal varēsiet 

skatīties sākot no 
13. augusta.

Salaspils TV


